

# GCCA +

THE GLOBAL CLIMATE CHANGE ALLIANCE PLUS INITIATIVE



Funded by  
the European Union

## VIETNAM

# Integrated sustainable landscape management through deforestation-free jurisdiction project in Lam Dong and Dak Nong, Vietnam (AAP2019/SLM)

**GEOGRAPHICAL SCOPE** National

**REGION** Asia

**COUNTRIES** Viet Nam

**INITIAL GCCA/GCCA+ CONTRIBUTION (in mEUR)** 5

**AID DELIVERY MODALITY** Project

**MANAGEMENT MODE** Indirect management to international organisations

### GCCA+ PRIORITY AREAS



Climate adaptation (GCCA)



Increasing resilience to climate-related stresses and shocks (GCCA+)



Reduction of emissions from deforestation and forest degradation (REDD)

### SECTORS



Agriculture and Food Security (including Fisheries)



Environment and natural resources (including forestry)

### OVERALL OBJECTIVE

The project aims to improve environmental sustainability and social inclusion and resilience of food production models and supply chains in the Central Highlands of Vietnam

### SPECIFIC OBJECTIVES

- **Enhance ecosystems**, including reducing loss and degradation of natural forests, protecting biodiversity, restoring priority ecosystems, reducing GHG emissions
- **Improve livelihoods**, through inclusion of vulnerable groups including ethnic minorities and women in agriculture, forest-farming and ecotourism value chains
- **Sustain food production** and improve quality, through improved farming practices, better organization of producers, and transparent and shortened supply chains.

#### EXPECTED OUTPUTS

1: Effective governance systems including integrated land use planning and management tools and processes are established at district and provincial levels

2: Sustainable, climate-smart, productive standardized practices are implemented for agriculture and non-timber forest products and services

3 : The financial environment is enhanced with innovative mechanisms, increased funding and thriving partnerships to support transformation towards sustainable landscapes, with emphasis at provincial and district levels

4 - Sustainability and scaling up are ensured through robust coordination, monitoring and evaluation, knowledge production and dissemination, and active advocacy at regional and national levels

#### ACTIVITIES

- **Outcome 1** includes the activities to create enabling conditions for the implementation of sustainable landscape initiatives. This has two main interventions: (i) helping the four districts to define “sustainable landscape” through setting up sustainability criteria, land-use plan, and related nearly real-time M&E frameworks, (ii)improving sustainable standards on production, traceability systems for key commodities and building partnerships
- **Outcome 2:** mainly to build sustainable business models and demonstrate its feasibility and effectiveness on protection, production and social inclusion at sites.
- **Outcome 3:** mainly to make efforts to identify the gaps of both public and private investment into sustainable supply chains and sustainable landscape and find ways for better alignment; connect buyers, bankers/investors and producers in a win-win financing options for viable economic models so as to leverage investment into sustainable landscapes; take further innovation in making PFES a more robust instrument
- **Outcome 4:** is to document, share and scale up good practices of the project. This also includes the activities to ensure smooth coordination and operations of the project.

GCCA+ Community <https://europa.eu/capacity4dev/gcca-community>

About GCCA+ [https://ec.europa.eu/international-partnerships/programmes/global-climate-change-alliance-plus-gcca\\_en](https://ec.europa.eu/international-partnerships/programmes/global-climate-change-alliance-plus-gcca_en)

# Gestion intégrée et durable du paysage à travers un projet de juridiction sans déforestation à Lam Dong et Dak Nong, Vietnam (AAP2019/SLM)

ÉTENDUE GÉOGRAPHIQUE National

RÉGION Asie

PAYS Vietnam

CONTRIBUTION INITIALE DE L'AMCC/AMCC+ (in mEUR) 5

FORME D'AIDE Projet

MODE DE GESTION Gestion indirecte

## DOMAINE PRIORITAIRE AMCC+



Intégration systématique du changement climatique et de la lutte contre la pauvreté (AMCC+)



Intégration dans les systèmes budgétaires (AMCC)

## SECTEURS



Agriculture et sécurité alimentaire



Réduction des risques de catastrophe (RRC)



Environnement et ressources naturelles

## OBJECTIF GLOBAL

Le projet vise à améliorer la durabilité environnementale, l'inclusion sociale et la résilience des modèles de production alimentaire et des chaînes d'approvisionnement dans les hauts plateaux du centre du Vietnam.

## OBJECTIF SPÉCIFIQUE

- Améliorer les écosystèmes, notamment en réduisant la perte et la dégradation des forêts naturelles, en protégeant la biodiversité, en restaurant les écosystèmes prioritaires et en réduisant les émissions de gaz à effet de serre.

- Améliorer les moyens de subsistance, en incluant les groupes vulnérables, notamment les minorités ethniques et les femmes, dans les chaînes de valeur de l'agriculture, de l'exploitation forestière et de l'écotourisme.
- Soutenir la production alimentaire et améliorer la qualité, grâce à des pratiques agricoles améliorées, une meilleure organisation des producteurs et des chaînes d'approvisionnement transparentes et raccourcies.

## RESULTATS ATTENDUS

Résultat 1 : des systèmes de gouvernance efficaces, comprenant des outils et des processus de planification et de gestion intégrée de l'utilisation des terres, sont établis au niveau des districts et des provinces.

Résultat 2 : des pratiques normalisées durables, intelligentes du point de vue climatique et productives sont mises en œuvre pour l'agriculture et les produits et services forestiers non ligneux.

Résultat 3 : L'environnement financier est amélioré grâce à des mécanismes innovants, un financement accru et des partenariats florissants pour soutenir la transformation vers des paysages durables, en mettant l'accent sur les niveaux provinciaux et de district.

Résultat 4 : La durabilité et la mise à l'échelle sont assurées par une coordination, un suivi et une évaluation solides, la production et la diffusion de connaissances, et un plaidoyer actif aux niveaux régional et national

## ACTIVITES PREVUES

**Le résultat 1** comprend les activités visant à créer des conditions favorables à la mise en œuvre d'initiatives de paysage durable. Il s'agit de deux interventions principales : (i) aider les quatre districts à définir un "paysage durable" en établissant des critères de durabilité, un plan d'utilisation des terres et des cadres de suivi et d'évaluation en temps quasi réel, (ii) améliorer les normes durables de production, les systèmes de traçabilité pour les principaux produits de base et établir des partenariats.

**Résultat 2** : il s'agit principalement de construire des modèles commerciaux durables et démontrer leur faisabilité et leur efficacité sur la protection, la production et l'inclusion sociale sur les sites.

**Résultat 3** : il s'agit principalement de s'efforcer d'identifier les lacunes des investissements publics et privés dans les chaînes d'approvisionnement durables et les paysages durables et de trouver les moyens d'un meilleur alignement ; de mettre en relation les acheteurs, les banquiers/investisseurs et les producteurs dans le cadre d'options de financement gagnant-gagnant pour des modèles économiques viables afin de susciter des investissements dans les paysages durables ; d'innover davantage pour faire du PFES un instrument plus solide.

**Résultat 4** : documenter, partager et étendre les bonnes pratiques du projet. Cela comprend également les activités visant à assurer une coordination et un fonctionnement harmonieux du projet.

AMCC+ Community <https://europa.eu/capacity4dev/gcca-community>

À propos du GCCA+ [https://ec.europa.eu/international-partnerships/programmes/global-climate-change-alliance-plus-gcca\\_en](https://ec.europa.eu/international-partnerships/programmes/global-climate-change-alliance-plus-gcca_en)